
Oxfordzka debata o województwie | 1

Tekst pochodzi ze strony www.swietokrzyskie.pro Oxfordzka debata o województwie | 1

6 września 2008

Oxfordzka debata o województwie

Tezą  debaty  oxfordzkiej,  która  odbyła  się  w  Wojewódzkiej  Bibliotece  Publicznej,  było
stwierdzenie – “województwo świętokrzyskie wykorzystało szansę rozwoju otrzymaną 10 lat
temu”.  Spotkanie  zostało  zorganizowane  w  ramach  obchodów  dziesięciolecia  istnienia
naszego regionu. Uczestniczyli  w nim: marszałek Adam Jarubas,  wiceprezydent Andrzej
Sygut oraz wicekurator oświaty Lucjan Pietrzczyk.
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Postawionej wyżej tezy bronili: Halina Siemaszko z Ośrodka Promowania Przedsiębiorczości
w Sandomierzu oraz  dr  Andrzej  Mochoń,  prezes  Targów Kielce.  Mówili  oni  o  rozwoju
turystyki  w  regionie,  dużym  zainteresowaniu  ludzi  pozyskiwaniem  i  wydatkowaniem
środków  unijnych,  tworzeniu  stowarzyszeń  i  organizacji  pozarządowych,  powołaniu
uniwersytetu. Za sukces uznano również prężnie działające Targi Kielce, Świętokrzyskie
Centrum Onkologii i stadion Korony Kielce.

– W województwie świętokrzyskim dzieje się wiele dobrego – podkreślał marszałek Adam
Jarubas – W Pacanowie powstaje Europejskie Centrum Bajki, które z pewnością przyciągnie
rzesze turystów. Wiele osób decyduje się na relaks w Solcu – Zdroju i tamtejszych ośrodkach
SPA. Nie należy również zapominać o Bałtowie, gdzie grupa osób z ciekawą inicjatywą
stworzyła  odwiedzany  tłumnie  Park  Jurajski  –  dodał  marszałek.  Wspomniał  także  o
znakomicie wykorzystywanej przez rolników, dzięki funduszom unijnym, szansie na rozwój i
modernizację gospodarstw oraz łączenie się w konkurencyjne na rynku grupy producenckie.

Opozycjoniści – dr Agnieszka Waldon z Uniwersytetu im. J. Kochanowskiego w Kielcach i
redaktor “Gazety Wyborczej Ziemowit Nowak – twierdzili, że dana nam dziesięć lat temu
szansa została zaprzepaszczona. Województw świętokrzyskie nie zostało ujęte w planach
budowy autostrad, prace nad drogami ekspresowymi przebiegają w bardzo wolnym tempie,
brak  dużych  inwestycji,  nowoczesnych  ośrodków  technologicznych  oraz  dostępu  do
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internetu poza dużymi miastami – to główne zarzuty kierowane pod adresem obrońców
stawianego podczas debaty twierdzenia. Dr Agnieszka Waldon zwróciła uwagę, że ludziom
brak tożsamości regionalnej. – Po wyjeździe do innego miasta nie przyznajemy się, skąd
pochodzimy lub całkowicie odcinamy od miejsca, w którym się urodziliśmy i wychowaliśmy –
podkreśliła dr Waldon. Ważnymi  argumentami były również brak reklamy i wykreowania
pozytywnego  wizerunku  województwa,  jako  miejsca  ciekawego,  zasobnego  nie  tylko  w
piekną przyrodę.

Po wysłuchaniu obu stron i gorącej dyskusji  publiczność w tajnym głosowaniu opowiedziała
się jednak za tezą, że wojwództwo nie wykorzystało swojej szansy rozwoju.


